
PROTOKÓŁ  Nr  VIII/11 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu  30 marca  2011r. 
 
W obradach sesji uczestniczyło  14 radnych oraz Burmistrz  Chodcza     -    
Kazimierz Sawioski, Sekretarz Miasta i Gminy   -  Benedykt Nowakowski, 
Skarbnik Miasta i Gminy     -  Włodzimierz Ladorucki.   
  Porządek  obrad VIII sesji Rady Miejskiej. 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

3.   Informacja o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie między  
      sesjami. 
       - udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnieo co do  
         przedłożonych  wniosków z posiedzeo Komisji, 
       - dyskusja, 
4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu     
     długoterminowego. 
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  P. Skarbnik, 
     - dyskusja, 
     - opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
     - podjęcie uchwały, 
5.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie terminu  
     odprowadzenia do budżetu Miasta i Gminy Chodecz nadwyżki środków  
     obrotowych.  
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Skarbnik, 
     - dyskusja, 
     - opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
     - podjęcie uchwały, 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenie czasu obowiązywania taryf za    
    zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków –  
    P. Grzybowski. 
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie, 
     - dyskusja, 
     -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
     - podjęcie uchwały, 



7.  Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkaocami   
     dotyczących projektu statutu Samorządu Mieszkaoców Miasta Chodcza.  
     - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Sekretarz, 
     - dyskusja, 
     - podjęcie uchwały, 
8. Informacja  o odbytych zebraniach wyborczych w jednostkach pomocniczych   
     na terenie Miasta i Gminy Chodecz oraz wniosków z tych zebrao. 
     - przedłożenie informacji – P. Sekretarz, 
     - dyskusja, 
9. Interpelacje i zapytania  radnych. 
10.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
11. Zakooczenie obrad sesji. 
     

Ad. 1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani  Danuta Warszawska dnia  30 marca 2011r. 
o godzinie 11,oo otworzyła  obrady VIII   sesji Rady Miejskiej w Chodczu .  
Przewodnicząca  powitała  Panie i Panów Radnych, następnie  Burmistrza 
Chodcza Pana Kazimierza Sawioskiego, Sekretarza Miasta i Gminy  Benedykta 
Nowakowskiego oraz Pana Skarbnika Włodzimierza Ladoruckiego. Powitała 
również sołtysów, oraz zaproszonych gości. 
Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności stwierdziła, że aktualnie w 
obradach  sesji Rady Miejskiej bierze udział 14 radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady Miejskiej  wynoszącego 15 radnych  jest wymagane  quorum, a 
zatem  obrady są prawomocne.  
Lista obecności  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Przewodnicząca Rady  powiedziała, że w materiałach na sesję radni otrzymali 
porządek obrad VIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu . Przewodnicząca Rady 
zapytała radnych, czy do porządku obrad są propozycje zmian?  Nikt z radnych 
nie wniósł propozycji wprowadzenia zmian.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała treśd  porządku obrad sesji,  poddała  
pod głosowanie. Za  przyjęciem porządku obrad głosowało- 14 radnych, 
przeciwko -0, wstrzymało się -0. Na podstawie przeprowadzonego głosowania 
Przewodnicząca  Rady stwierdziła, że porządek obrad VIII sesji został przyjęty. 

W dalszej części  porządku obrad Przewodnicząca  Rady przekazała, iż został 
sporządzony protokół z obrad VII sesji, który był do wglądu wyłożony w Biurze 
Rady Miejskiej. Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono uwag ani poprawek, a zatem 
Przewodnicząca Rady Miejskiej rozpoczęła  procedurę  głosowania nad 
przyjęciem protokołu nr VII z dnia 09 marca 2011r.  
Przewodnicząca Rady zapytała, kto z Pao i Panów Radnych jest za przyjęciem 
protokołu z poprzedniej sesji i przeprowadziła procedurę głosowania. 



 Za – 14 radnych, przeciwko- 0, wstrzymało - 0. Na podstawie 
przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół  
Nr VII/11 z dnia  09 marca  2011r. został przyjęty. 
 

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
Przewodnicząca Rady Miejskie  poprosiła Burmistrza Chodcza Pana Kazimierza 
Sawioskiego o przedłożenie informacji z jego działalności za okres od 09 marca 
do dnia sesji tj. 30 marca 2011r.  
Burmistrz Chodcza  odczytała sprawozdanie z prac za okres od 09 marca do 
dnia dzisiejszego tj. 30 marca 2011r. Treśd sprawozdania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej  zapytała  radnych, czy mają uwagi co do 
przedstawionego sprawozdania? 
Nikt z radnych nie wniósł uwag co do przedmiotowego sprawozdania, a zatem 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego porządku obrad. 

Ad.  3.   Informacja o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie 
między  sesjami. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Burmistrza Chodcza Pana Kazimierza 
Sawioskiego o przedłożenie informacji i wyjaśnieo co do realizacji wniosków z 
posiedzeo Komisji Rady Miejskiej. 
Informację w przedmiotowej sprawie przedłożył Sekretarz Miasta i Gminy Pan 
Benedykt Nowakowski. Treśd informacji stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Przewodnicząca Rad zapytała radnych, czy mają uwagi do przedłożonej 
informacji?  
Radna Kwiatkowska Ewa –Panie Burmistrzu , czy te obiecane pieniądze w 
kwocie 150 tys. zł. wpłynęły, a jeżeli nie to kiedy wpłyną, czy może Pan 
Burmistrz odpowiedzied  w tej sprawie?  
Burmistrz- codziennie mam kontakt z p. Sobaoskim co do tej sprawy, obiecuje i 
jak na dzieo dzisiejszy nie mam  żadnej wiążącej informacji. Generalnie chodzi o 
umowę, pismo jest o przyznaniu  środków, lecz nie ma przelanych na konto. 
Radna Kwiatkowska Ewa - jeszcze chodzi o oczyszczalnie, proszę o odpowiedź 
w tej sprawie na piśmie. kiedy stają się własnością rolników oczyszczalnie 
przydomowe, czy po okresie gwarancji dopiero? 
Jeżeli teraz są własnością Gminy, to znaczy , że teraz nie są potrzebne te książki 
obiektów? 
Burmistrz – podobno nie ma obecnie potrzeby , aby te książki były. 
Radna Wilińska Grażyna  - jeśli chodzi o telefony w Urzędzie Miasta i Gminy 
chciałabym teraz nawiązad do tej sprawy. Ponieważ na Komisji Budżetu i 
Finansów liczyliśmy , że jest 11 numerów abonenckich. Za te 11 numerów płaci 



się około 1.800 zł. miesięcznie plus centralka za która płaci się 1.700,- zł.  czy 
tylko 4 wystarczy jak zlikwidujemy. Czy jest taka duża potrzeba pozostawienia 7 
numerów za które musimy tak dużo płacid? 
Sekretarz Miasta i Gminy odpowiedział, iż na dzieo dzisiejszy jest taka 
potrzeba, aby pozostawid  te siedem numerów telefonów. Częśd numerów jest 
wyprowadzonych na stanowiska które muszą pozostad jak i również częśd 
numerów związanych jest z informatyka i dwa numery są numerami 
wejściowymi. To jest dokładnie wyliczone i technicznie jest to ustalone z 
telekomunikacja . W dalszym ciągu będziemy się starad o telekomunikacje 
elektroniczna , ponieważ wchodzi w perspektywie elektroniczny obieg 
dokumentów. Również tu musimy mied wyłączone numery. To jest to co musi 
pozostad. 
Radny Powietrzyński  Kazimierz – ja tu króciutko w tej sprawie, jeśli chodzi o 
telefony komórkowe, telefony stacjonarne i zakup tej centralki  i finansowanie 
tego  to mamy w najbliższym czasie zaplanowane posiedzenie Komisji Budżetu i 
Finansów , w związku z tym  poprosimy kogoś z Urzędu kogo Pan Burmistrz 
będzie widział wówczas  jeszcze raz przeanalizujemy  zasadnośd utrzymania 
obecnej liczby telefonów w Urzędzie. W związku z tym proszę o nie wchodzenie 
w szczegóły i rozwijanie tematu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej- czy jeszcze ktoś z radnych ma jakieś sprawy do 
powiedzenia, nie widzę przechodzimy do następnego punktu porządku  obrad. 
 

Ad. 4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
kredytu  długoterminowego. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Skarbnika o przedłożenie informacji w  
sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Skarbnik Miasta i Gminy ponieważ zadanie budowa  drogi Łakno-Zieleniewo- 
Łania zostało wprowadzone do budżetu w dniu 09 marca br. wiąże to się z tym, 
że Gmina złożyła wniosek do Banku Ochrony Środowiska celem przesunięcia 
terminu spłat rat kredytu  które przypadają w bieżącym roku. To są trzy raty na 
kwotę 736. 487,-  zł. W związku z tym, że jedna z rat to mieści się w uchwale 
która jest podjęta, a  chcemy przesunąd tą ratę terminową. Ona się mieści do 
30 czerwca 2015r. Ona będzie  przesunięta pod  datę 30 czerwiec 2015r. 
Pozostałe dwie raty nie mieszczą się w podjętej uchwale pierwotnej i w związku 
z tym następuje podjęcie uchwały o przesunięciu ważności  podjętej uchwały. 
Jest to uchwała Nr XXVII/137/09 z 23 czerwca 2009r. Ta spłata z 31 sierpnia 
2014 będzie przesunięta na 30 czerwiec 2015r. Czyli w efekcie tylko zostanie 
przesunięta o 7 miesięcy. I rzecz na tym polega, aby taką uchwałę dzisiaj 
podjąd. 
 



 
 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w związku z przedłożoną informacją  proszę o 
dyskusję w przedmiotowej sprawie. Nie widzę chętnych do dyskusji , proszę o 
opinie Komisji Budżetu i Finansów  w tej sprawie. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  ta sprawa była analizowana na 
posiedzeniu Komisji.  Komisja nie miała większych uwag co do zmiany terminu 
spłat rat kredytowych . Tak jak P. Skarbnik przedłożył, żeby móc sfinansowad i 
zrealizowad to zadanie   musi  byd przesunięcie w czasie spłata tego kredytu. 
Czyli  to SA takie spray  techniczne. Jeżeli zrobiliśmy już jeden dwa kroki to 
trzeba ta sprawę zamknąd. W związku z tym  opinia jest pozytywna. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącą o  odczytanie projektu 
uchwały. Pani Grażyna Wilioska odczytała projekt uchwały w powyższej 
sprawie. Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie  
przedmiotową uchwałę. 
 Kto z radnych jest za podjęciem uchwały?  
Za głosowało - 14 radnych,  
przeciwnych – 0, 
 wstrzymało – 0,  

Przewodnicząca  Rady Miejskiej, a zatem stwierdzam , że  zmieniająca 
uchwała  Nr VIII/28/11 w sprawie zaciągnięcia kredytu  długoterminowego  
została podjęta.     

Ad.5.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie 
terminu  odprowadzenia do budżetu Miasta i Gminy Chodecz nadwyżki środków  
obrotowych.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Skarbnika o przedłożenie informacji w  
sprawie  wyrażenia zgody na przesunięcie terminu odprowadzenia do budżetu 
Miasta i Gminy Chodecz nadwyżki środków obrotowych. 
Skarbnik Miasta i Gminy ze sprawozdawczości zakładu Gospodarki komunalnej 
wynika, że Zakład  dysponuje określoną kwotą tzw. Środków obrotowych które 
wynikają z działalności . W jednostkach gospodarczych mówi się , że jest to 
dochód albo straty. Tutaj jest konkretny dochód, ale w pojęciu  budżetowym  to 
są wolne środki obrotowe. Ale te środki obrotowe są tzw. wirtualne  ponieważ 
po stronie należności, które są za czynsze i są to w zdecydowanej kwocie , za  
wodę i zrzut nieczystości  i jest to kwota około 300 tys. zł. W związku z tym z 
przepisów prawa wynika, jak również po kontroli RIO w Bydgoszczy Zespół we 
Włocławku,  że Zakład Gospodarki Komunalnej winien odprowadzid na rzecz 
budżetu Gminy kwotę 148 tys. zł.za 2009r. fizycznie  Zakład Gospodarki 
Komunalnej nie posiada bo to są środki w należnościach z tytułu  czynszów, 



wody i innych płatności związanych  z obsługą nas , mieszkaoców. Gdzie te  
płatności kuleją a w niektórych przypadkach bardzo. W związku z tym  w 
stosunku do zaleceo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy przesuwa 
się termin zobowiązania na rzecz Burmistrza jakie zostało nałożone  do  31 
października 2011 roku. Bo gdyby zaszła taka rygorystyczna forma przekazania  
środków do Gminy to nastąpiłaby likwidacja Zakładu. Nie możemy pozwolid  
sobie na takie działania ponieważ jest to jeden  zakład który w tym zakresie się 
specjalizuje. I to ciąży na samorządzie Gminy  do obsługi w tym zakresie. To 
tyle, jeśli Paostwo macie pytania to proszę. 
Przewodnicząca rady Miejskiej w związku z przedłożoną informacją  proszę o 
dyskusję w przedmiotowej sprawie. Nie widzę chętnych do dyskusji , proszę o 
opinie Komisji Budżetu i Finansów  w tym zagadnieniu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów p. Kazimierz Powietrzyoski  w 
materiałach jakie otrzymaliśmy na posiedzenie  była mowa o kwocie  250 tys. 
zł.  Natomiast P. Skarbnik mówi nam o 300tys. zł. ale mniejsze o to. 
Przedmiotowa sprawa była analizowana na posiedzeniu Komisji. Opinia Komisji 
jest pozytywna drodzy Paostwo,  bo decyzja negatywna oznaczałaby  likwidacje 
tego  Zakładu . A do tego nie możemy dopuścid.  Można byłoby na Komisji 
podjąd  decyzje, że umarzamy, ale wobec prawa każdy obywatel jest jednakowy 
i  jeśli pięciu, czy dziesięciu potrafi zapłacid za mieszkanie, wodę i nieczystości  
To i dwóch , czy pięciu następnych też mają zapłacid. Ja tu nie mówię o tym, 
żeby decyzją radnych  zbierad osobom  ostatni grosz, że brakowałoby na chleb. 
O tym nie mówię. Ale nie może byd tak, że ktoś robi sobie żarty. Bo to jest 
Zakład Gospodarki Komunalnej i można nie płacid. Bo ktoś mieszka w budynku 
komunalnym to może nie płacid czynszu.   Ludzie  którzy chcą mied mieszkania  
biorą kredyt, płacą krwawice całe życie, a ktoś inny otrzymał mieszkanie i robi 
sobie żarty nie płacąc za nie. My jako  samorząd, przedstawiciele  przez 
Paostwo  wybrani  nie możemy takich spraw tolerowad,  w związku z tym 
podjęliśmy decyzje o odroczeniu tej płatności to jest sprawa jedna , a druga 
sprawa  to będziemy bardzo mocno monitorowad działania  Pana Kierownika 
Grzybowskiego. Był Pan Kierownik na dwóch posiedzeniach Komisji Budżetu i 
Finansów z plikiem dokumentów i przedstawiał  swoje działania jakie podjął w 
stosunku do osób niepłacących za mieszkanie, wodę ścieki itd. Ale muszą pójśd 
jeszcze inne działania. Nawet odcięcie wody, nawet wykwaterowanie. Trzeba 
pokazad, że  prawo jest równe dla wszystkich. A decyzje musieliśmy podjąc 
pozytywna tak jak już mówiłem wcześniej.  
Zakład Gospodarki Komunalnej jest zobowiązany do odprowadzenia środków 
finansowych. Natomiast obecnie musimy wyrazid zgodę na  przesunięcie 
terminu ich przekazania do Urzędu Miasta i Gminy. Komisja uznała iż termin 



miesiąca października br. będzie odpowiednim terminem . W związku z tym  
opinia jest pozytywna. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącą o  odczytanie projektu 
uchwały. Pani Grażyna Wilioska odczytała projekt uchwały w powyższej 
sprawie. Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie  
przedmiotową uchwałę. 
 Kto z radnych jest za podjęciem uchwały?  
Za głosowało - 14 radnych,  
przeciwnych – 0, 
 wstrzymujących – 0,  
Przewodnicząca  Rady Miejskiej, a zatem stwierdzam , że   uchwała  
 Nr VIII/29/11 w sprawie   wyrażenia zgody na przesunięcie terminu  
odprowadzenia do budżetu Miasta i Gminy Chodecz nadwyżki środków  
obrotowych  została podjęta.     
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenie czasu obowiązywania taryf za    
    zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  Kierownika Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Chodczu p. Grzybowskiego o przybliżenie sprawy w  powyższym 
temacie.  
P. Grzybowski Henryk  Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni proszę o 
przedłużenie czasu  obowiązywania  aktualnie istniejących  stawek taryfy na  
wodę i i ścieki dla gospodarstw prywatnych i  zakładów w kwocie jaka była 
uchwalona w 2009 roku. Stawki zwiększą się o  VAT jaki obowiązuje od   
01 stycznia 2011r. VAT jest odprowadzany do Urzędu Skarbowego. Wzrost ceny 
o VAT nie powoduje  dochodu do Zakładu Gospodarki Komunalnej. Ja jako 
Kierownik ZGK nie występuje do Paostwa Radnych o wzrost ceny wody i 
ścieków  z wielu powodów , jednym jest wzrost ceny za energię elektryczną, ale 
dla ZGK nie wzrosła cena energii, wzrosną tylko koszty przesyłu.  Wzrosła liczba 
odbiorców i w związku z tym nie będzie dokonywana podwyżka stawek. Myślę 
,że do kooca roku zdołamy przetrwad bez podnoszenia stawek  wody czy 
ścieków. Na wniosek Zakładu  można przedłużyd obowiązywanie stawek taryf 
bez kalkulacji cenowych na poziomie  dotychczas obowiązujących stawek. 
Radny Szałaoski Jerzy można byłoby obniżyd  tę stawkę o 2gr. Jeżeli jest większy 
pobór wody to powinna byd stawka obniżona o te 2 gr. Pobór wody się 
zwiększył, energia się zmniejszyła to powinno byd stawki obniżone.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej w związku z przedłożoną informacją  proszę o 
dyskusję w przedmiotowej sprawie. Nie widzę chętnych do dyskusji , proszę o 
opinie Komisji Budżetu i Finansów  w tej sprawie. 



Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów p. Kazimierz Powietrzyoski  nie ma 
co tu dyskutowad, VAT został wprowadzony i jest obowiązujący. Opinia Komisji 
pozytywna. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Wiceprzewodniczącą o odczytanie 
projektu uchwały w sprawie  przedłużenia czasu obowiązywania taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
Wiceprzewodnicząca Pani Grażyna Wilioska odczytała projekt uchwały w 
przedmiotowej sprawie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie  przedmiotową  
uchwałę. 
 Kto z radnych jest za podjęciem uchwały?  
Za głosowało - 14 radnych,  
przeciwnych – 0, 
 wstrzymujących – 0,  
Przewodnicząca  Rady Miejskiej, a zatem stwierdzam , że   uchwała  
 Nr VIII/30/11 w sprawie  przedłużenie czasu obowiązywania taryf za    
 zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków  
  została podjęta.     

Ad. 7.  Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkaocami  dotyczących  projektu  statutu Samorządu Mieszkaoców Miasta 
Chodcza. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  Sekretarza Miasta i Gminy Chodecz 
Benedykta Nowakowskiego o przybliżenie sprawy w  zakresie przeprowadzenia 
konsultacji  z mieszkaocami  dotyczących  projektu Statutu  Samorządu 
Mieszkaoców Miasta  Chodcza. 
P. Benedykt Nowakowski  na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 
przygotowaliśmy projekt  uchwały w sprawie konsultacji nad projektem Statutu 
Samorządu Mieszkaoców Miasta. Konsultacje te zostaną przeprowadzone w 
dniach  od  11 kwietnia do 11 maja br. tj. przez okres jednego miesiąca. Te 
konsultacje będą prowadzone w następujący sposób. Poprzez udostępnianie 
projektu Statutu mieszkaocom Chodcza  w Urzędzie Miasta , również 
udostępnienie w biuletynie informacji publicznej i u nas na stronie 
internetowej. Będą przyjmowane uwagi na piśminie i osobiście i jakieś opinie i 
wnioski mieszkaoców. Również będzie można zgłaszad elektronicznie. Po tych 
konsultacjach nie później  niż do 30 maja  br. wszystkie opinie i wnioski 
powinny spłynąd  do odpowiedniej Komisji Rady a później Radzie. A później 
przygotujemy ten ostateczny po konsultacji projekt Statutu  Samorządu 
Mieszkaoców Miasta. Projekt ten również zostanie przekazany Samorządowi 
Mieszkaoców Miasta tj. Przewodniczącej i Zarządowi. Tak to wygląda w skrócie. 



Pani Fijałkowska Jadwiga Przewodnicząca Samorządu Mieszkaoców Szanowna 
Rado, Zaproszeni Gości i paostwo sołtysi, no cóż możemy dyskutowad. Najpierw 
musimy dostad dokument abyśmy  mogli dalej dyskutowad, wypracowad, 
zobaczymy co zaproponuje nam Pan Sekretarz. Co my ze strony jako Samorzad 
Mieszkaoców , co będziemy mogli wnieśd na zasadzie rozmowy, dialogu . 
Podejrzewam ,że stworzymy wspólnie  Statut  , który będzie umiał spowodowad 
to, że społeczeostwo będzie współpracowad z Radą Miasta .Bo Rada Miasta 
załatwia wiele tematów z ustaw które spływają na barki Pana Burmistrza. My 
jako organ doradczy będziemy może zwracali  uwagę na te drobniejsze sprawy 
które dotyczą mieszkaoców i będzie  mogli wspólnie pewne sprawy 
wypracowad. I myślę, że  dobrze się stało ,że Samorząd  Mieszkaoców Miasta 
został wybrany przez społeczeostwo. I chciałabym aby Pan Burmistrz i cała Rada 
liczyła się  ze zdaniem i stanowiskiem Samorządu Mieszkaoców  w wybranych 
tematach które będą składały i przedstawiały Wysokiej Radzie. Dziękuję. 
Biernacki Stanisław sołtys Łania a czy to nie można byłoby rozłączyd tak jak w 
Kowalu wieś i miasto. I u nas to by się przydało. Bo jak ja tu wyczuwam to 
miasto płacze cały czas , że ma za mało a wieś beczy bo nie  ma nic. Ja tak tu 
odczuwam. Można byłoby takie działania zrobid. 
Pani Fijałkowska Jadwiga nie o to chodzi , aby podejmowad takie działania 
administracyjne , chodzi o wspomaganie Rady i Burmistrza o wspomaganie. Wy 
paostwo sołtysi też jesteście przedstawicielami Burmistrza i we wsi widzicie 
jakie są  potrzeby i wskazujecie. Co by się przydało i co zrobid. Nie można tak 
mówid, że miasto się rozbudowuje, że miasto zabiera pieniądze wsi.  My z koleii 
mówimy, że w mieście się nic nie dzieje, tylko drogi są budowane na wsiach.  
Nie chodzi o to , to my wszyscy jesteśmy mieszkaocami  tej Gminy. Nie możemy 
mówid że jesteśmy my i wy. Podejrzewam, że gmina straciłaby dużo gdyby 
nastąpiło rozdzielenie na miasta i wieś. Myślę , że Urząd  nie skorzystałby na 
tym. 
Burmistrz uważam, że w jedności siła, przy rozdzieleniu ani miasto ani wieś nie 
skorzystałoby. Tak , że wiem jak jest w Kowalu. Burmistrz ma problemy , że 
środki są tak małe , że nie idzie wszystkiego utrzymad.  Paostwo obecnie ucina 
wszystkie środki. Przedtem było dawane  , obecnie jest zmniejszane. Teraz jest 
tak, że samorząd musi się utrzymad sam. A z tego co Paostwo wiecie to jest 
ustawa i trzeba robid. Tak było z oświaty, w zakresie bezrobotnych, teraz brak 
jest środków i musimy robid sami. 
Pan Jóźwiak mówiłem i podnosiłem kilkakrotnie w tamtej kadencji aby ściagnąd 
dużą debatę do Gminy. Aby się wypowiedzieli przedstawiciele z Ministerestwa, 
Wojewody, Marszałkowstwa i Starostwa na rzecz  co zrobi;li dla tej Gminy. I 
przejechali się tymi  drogami lokalnymi co są w naszej Gminie. Niech zobaczą 
fakt prawdziwy jak one wyglądają. Nawet tą wojewódzka drogę. Na drogę 



powiatową od Chocenia do Włocławka starczyło, natomiast na naszym terenie 
nie starczyło środków. Jeszcze raz proszę P. Przewodniczącą i Burmistrza o 
zwołanie debaty  od Ministra Rolnictwa po Wojewodę i Marszałka. Bo  mamy 
trochę lepiej jak pół roku do wyborów. Zobaczymy co oni nam zaoferują. 
Będę mówił o co nas boli na tym terenie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Wiceprzewodniczącą o 
odczytanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkaocami  dotyczących  projektu  statutu Samorządu Mieszkaoców Miasta 
Chodcza. 
Wiceprzewodnicząca Pani Grażyna Wilioska odczytała projekt uchwały w 
przedmiotowej sprawie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie  przedmiotową 
uchwałę. 
 Kto z radnych jest za podjęciem uchwały?  
Za głosowało - 14 radnych,  
przeciwnych – 0, 
 wstrzymujących – 0,  
Przewodnicząca  Rady Miejskiej, a zatem stwierdzam , że   uchwała  

 Nr VIII/31/11 w sprawie  przeprowadzenia konsultacji z mieszkaocami  
dotyczących  projektu  statutu Samorządu Mieszkaoców Miasta Chodcza  
  została podjęta.     
Ad.8. Informacja  o odbytych zebraniach wyborczych w jednostkach 
pomocniczych  na terenie Miasta i Gminy Chodecz oraz wniosków z tych zebrao. 
Pani Jadwiga Fijałkowska , Pani Przewodnicząca chciałabym zapytad Pana 
Burmistrza bezpośrednie jakie  są ustalenia co do obiektu na ulicy Ogrodowej. 
Jakie są na dzieo dzisiejszy ustalenia. Z tego co wiem odbyły się posiedzenia 
dwóch Komisji Rady w tym temacie. Rozmawialiśmy na ten temat ,że nie 
wchodzimy w wydzierżawienie tego obiektu Panom, którzy tu byli na okres 5 lat  
ponieważ nie ma takiej potrzeby. Rozmawialiśmy że we własnym zakresie i 
własnym sumptem będziemy ten obiekt remontowad. Jak jest na dzieo 
dzisiejszy. Bo dochodzą mnie takie słuchy, że będzie  wynajęty ten obiekt. Czy 
to prawda? 
Burmistrz coś w tym jest, po spotkaniu z tymi Komisjami i Pan Komendant 
sprawdzał te osoby zgłoszone i nie ma uwag do tych osób. Dzisiaj będzie 
wspólne spotkanie Komisji  po sesji i ma zapaśd decyzja  co i jak. Bo naprawdę 
my w tej chwili naprawiamy dach , kleimy te dziury które tam są na dachu tego 
Klubu i własnym sumptem chcemy to zrobid. Co możemy to robimy, poszło już 
na to drzewo i inne zakupione materiały i ten temat załatwiliśmy z dachem. Ale 
trzeba decydowad co dalej. Są głosy radnych, że skoro zostawimy nadal bez 



zagospodarowania to nadal będzie niszczało. A pieniędzy nie mamy na remont. 
Dzisiaj decyzja zapadnie na wspólnym posiedzeniu. 
Pani Fijałkowska w kwestii uzupełnienia , prosiłabym , aby Wysoka Rada i Pan 
Burmistrz wzięli  pod uwagę wnioski i propozycje  mieszkaoców, albowiem jest 
to obiekt potrzebny mieszkaocom , aby coś się w ogóle działo. Myślę , że łatwo 
jest powiedzied, że nie ma pieniędzy. Z tego co ja słyszę to na początku tej 
kadencji było powiedziane , że nie ma pieniędzy w budżecie i nic się nie będzie 
robid. Nagle słyszę , są pieniążki  na to co nie było w budżecie .  Są zmiany do 
budżetu  i pieniądze się znajdują. Potraktujmy w ten sposób ten obiekt , jego 
remont. Tamci Panowie chcieli zainwestowad 100 tys. zł. aby tylko robid 
dyskoteki , myślę że to nie idzie w dobrym kierunku. Myślę ,że nasza młodzież 
nie wyciągnie żadnych pozytywnych nauk, a wręcz odwrotnie negatywne 
skutki.  My mieszkaocy miasta optujemy za wersja , żeby ten obiekt na ulicy 
ogrodowej w miarę możliwości został w sposób gospodarczy wyremontowany 
pomaleoku , a dyskoteki to my też potrafimy robid. Będzie Statut mieszkaoców 
to wtedy możemy coś więcej wspólnymi siłami coś więcej zrobid. I właściwie 
zagospodarowad. Proszę nie podejmowad pochopnie decyzji i wydzierżawid 
obiekt i mied spokój na kolejne 5 lat. Bo to chyba nie o to chodzi. Chodzi o to 
żeby ten obiekt zaczął funkcjonowad, pracowad i żyd. Nie spychajmy tego 
tematu, że nie ma pieniędzy. Pieniądze mogą byd tylko trzeba  chcied Panie 
Burmistrzu. Jeszcze raz bardzo proszę w imieniu mieszkaoców którzy są 
zainteresowani tym tematem , i ciągle wracamy do tego tematu. Dlaczego jest 
Pan uparty w tym kierunku , aby nie robid tego obiektu bo nie ma pieniędzy. 
A o ile się nie mylę to zgodnie ze statutem to Pan Burmistrz powinien 
zaspokajad podstawowe potrzeby mieszkaoców. Myślę, że jest to zbiorowa 
potrzeba mieszkaoców. Dlaczego inne Gminy mogą mied takie obiekty, a my 
nie. 
Radna Wilioska Grażyna , skoro mamy na wspólnym posiedzeniu Komisji mówid 
o obiekcie na ul. Ogrodowej, to mam taka propozycję, aby wspólne posiedzenie 
odbyło się tutaj na Sali obrad , a nie w pokoju nr 10. Tylko tutaj. Jesteśmy 
wszyscy zainteresowani, będzie również omawiana dieta przewodniczącej, 
radn6ych i sołtysów , myślę że sołtysi też są zainteresowani, zostaomy wszyscy i 
zdecydujmy , ustalmy głośno przy wszystkich.  
Przewodnicząca Rady, skoro jest taka propozycja to dajmy to pod głosowanie. 
Żeby wspólne posiedzenie Komisji odbyło się tutaj na sali konferencyjnej. 
Radny Powietrzyoski Kazimierz każde posiedzenie jest otwarte i każdy ma 
możliwośd wzięcia udziału.  Głosowanie jest bez przedmiotowe. W pokoju nr 10 
się nie pomieścimy . 
Przewodnicząca, dobrze zostaomy tutaj i niech tu odbędzie się wspólne 
posiedzenie Komisji. Dobrze  niech się tak odbędzie. 



Przechodzimy do następnego punktu porządku obrad. 
Ad.9. Interpelacje i zapytania  radnych. 
Radny Feliniak Wiesław ja w imieniu rolników ze wsi  w których 
przeprowadzono  pomiary ewidencji  działek ewidencyjnych tzw. Aktualizacja. 
Jak się orientuję przeprowadzono tą aktualizacje w 4 sołectwach naszej Gminy. 
Czy ta decyzja zapadła na Radzie Powiatu. Czy też na Komisji Rady Powiatu. 
Czytałem w prasie, że to Rada Powiatu zadecydowała aby wejśd z aktualizacja 
pomiarów geodezyjnych. Robiła to Firma .  Efekt tego jest taki, że każda działka  
ewidencyjna ma inny wymiar inną powierzchnie jak miała do tej pory. Wszyscy 
rolnicy którzy składają wnioski do Agencji Restrukturyzacji Rolnictwa o dopłaty 
byliśmy wzywani na wyjaśnienia. Idąc do Agencji musiałem mied wypis z 
rejestru gruntów z Geodezji. Geodezja podlega pod Starostwo  i taki wypis 
kosztuje 12 zł. za jedną  działkę ewidencyjną. Trzeba to zapłacid. Nie byłaby to 
jeszcze tragedia , tylko to zacznie się w momencie kiedy  zaczną  się ruchy w 
księgach wieczystych poszczególnych zainteresowanych. Z tego co się 
zorientowałem to taki wypis z księgi wieczystej kosztuje minimum 200 zł. 
Wejdziemy w poważne koszty , bo nasze grunty składają się z kilku działek.  
Koszty spadły bezpośrednio na właścicieli działek.  
Burmistrz jest obecnie 30 wniosków z samego Brzyszewa , zostało to zrobione 
tak niechlujnie, sąsiad ma inaczej i nie ma gdzie się udad. Każdy odsyła gdzie 
indziej. A rolnik płaci duże pieniądze. Bez zgody Rady , bez zgody rolnika i 
Burmistrza ktoś sobie podjął. A teraz rolnicy za to płacą i to ciężkie pieniądze. 
Radna Kwiatkowska Ewa , Panie Burmistrzu to nie tylko rolnicy, ale  również 
mieszkaocy Chodeczka, ten sam blok, ta sama klatka a różnice są duże. Jak 
można odpowiedzied mieszkaocowi, że ta sama klatka i blok a różnice 
występują. 
Pan Feliniak Wiesław proszę o wysłanie pisma do Starostwa z tym wnioskami 
rolników o wyjaśnienie tej sprawy, jak to się działo i jak odbywały się te 
pomiary. My jako Gmina zostaliśmy wybraocami do przeprowadzenia tej akcji 
geodezyjnej. 
Fijałkowska Jadwiga , ja się odniosę do tego tematu, bowiem nie byłam , nie 
interesowałam się tym zagadnieniem. Nawet nie wiedziałam , że są takie 
wnioski i  aż tyle ich. Jedno mnie zastanowiło, dlaczego Paostwo nie 
reagowaliście na błędy.  
Radna Kwiatkowska Ewa, weszli geodeci na teren Chodeczka, nie informując 
nikogo i nikogo nie powiadomiono. Weszli po cichu nie mówiąc nikomu nic. Nie 
zapoznali mieszkaoców z wynikami  tej akcji. Jedynym dowodem to są obecnie 
nakazy płatnicze. 
Radny Krupa Błażej , pomiary geodezyjne odbywały się w miesiącu lipcu, 
sierpniu podczas żniw. Rolnicy byli zajęci. Nie reagowali. W ogóle nie wiedzieli 



co się dzieje. Problem jest bardzo duży, bo jeżeli rolnicy uzyskiwali dotacje z 
Agencji  Rolnictwa , to jeżeli działki się pomniejszą to będą musieli oddawad  
dopłaty. Ogólnie można powiedzied ,że jest wielki bałagan w tej sprawie.  
Pani Fijałkowska , będę miała sesję na początku kwietnia więc  zapoznam się z 
tą sprawą  bardziej szczegółowo. Postaram się Paostwu przy najbliższej okazji 
bądź przez Pana Burmistrza wyjaśnid zaistniałą sprawę.  
Radny Stempczyoski Jerzy nawiązując do tych wypowiedzi, więc może by 
przysłano kogoś ze Starostwa z Geodezji i udzielił  informacji i wyjaśnieo. 
Radny Szałaoski, to jest zrobiony czysty młyn , jak można zrobid taką 
zawieruchę z tymi pomiarami. Chciałbym tego człowieka dostad aby wyjaśnił 
kto to zrobił i podjął taką decyzję. 
Radny Powietrzyoski jeśli można, proponuję tak , Rada wystosuje pismo do 
Starosty Włocławskiego z prośbą o przysłanie osoby kompetentnej kogoś z 
geodezji i spotkanie żeby było na  którejś komisji bądź na sesji Rady, bo jest 
potrzebna podstawa prawna itd., itd. Bo tanie działania ja nie znam tematu ale 
dla mnie jeśli ktoś by uszanował tego rolnika to jeśli na danym sołectwie 
zrobiliśmy coś organizujemy zebranie na sołectwie i każdemu po kolei mówimy 
tak, tak ,tak, a nie każdego wzywa się do Włocławka i potem gra się w ciuciu 
babkę , od Starosty do geodezji od geodezji  do ksiąg wieczystych  itd.  
Radny Koza Arkadiusz  to ustawodawca  Starostę zobowiązał do pewnych 
działao do modernizacji ewidencji gruntów . I Starostwo sukcesywnie to robi.  
Przetargi oczywiście wygrywają firmy najtaosze terminy krótkie , trzeba to 
szybko robid. Nie wiem jak to robią ale robią ,przemierzają jak mierzą w jaki 
sposób nic nie otrzymują ,skanują mapy ,przetwarzają to numerycznie gdzieś 
tam kasowania jakieś robią tak to się robi tak ustawodawca to przewidział że 
tak to ma byd zrobione .  Obwieszczenia są ogólne tak jak kpa przewiduje. 
Obwieszczenie jest wywieszone i każdy ma prawo się zapoznad, jest to 
wyłożone w geodezji bo jest zawsze każda modernizacja w geodezji wyłożona 
oczywiście zainteresowanych  na palcach jednej ręki mogę policzyd no bo tam 
jestem codziennie. Tam jest wydział Starostwa i niestety bywam często, i na 
dzieo dzisiejszy powiem że jeżeli nie było odwołao, wyłożenie przeszło, 
Wojewoda klepnął i poszło. Do kooca 2012roku wszystkie obręby muszą byd 
zrobione , pomierzone.  
Radny Szałaoski Jerzy taka jest prawda , ze tego rolnika każdy chce okraśd i 
wprowadzid w błąd, tak aby było za co utrzymad administrację. To jest wielki 
burdel zrobiony. 
Sołtys Lipioski z Chodeczka ja się chciałem spytad Pana Burmistrza czy takie 
niechlujstwo nie podlega odpowiedzialności karnej, czy nie możemy tego 
sprawdzid żeby kogoś pozwad z Urzędu. Do prokuratury powiadomienie czy na 
Policję bo jesteśmy bezpośrednio poszkodowani my będziemy ponosid stratę, ja 



będę musiał w księgach wieczystych odpowiednią kwotę 200 złotych i to mnie 
będzie kosztowad, to jest naciąganie mnie na pewne wydatki czy to pod jakąś 
ustawę nie podlega, że możemy znaleźd tych konkretnych ludzi i żeby nam za to 
powrotem zapłacili chyba w Polsce coś takiego jest, chciałem tylko złożyd 
wniosek, aby P. Burmistrz  sprawdził po prostu czy taka możliwośd jest poprzez 
swoich radców prawnych i żeby po prostu sprawdził. 
Burmistrz Chodcza trzeba osobiście do Sądu, czy do Prokuratury, ja zbiorę 
wszystko ale ja nie jestem w sprawie indywidualnej występowad. Mamy takich 
spraw wiele,   jest decyzyjna sprawa która nakazuje ja to muszę ….. a nie mogę 
…. Że ja tego nie chcę robid , tak z tego wynikało a Wy indywidualnie możecie.  
 
Przewodnicząca czy są jeszcze jakieś interpelacje i zapytania radnych. Proszę 
bardzo Pan Radny Stępczyoski  chciałem zapytad, poszły pierwsze zestawy żużlu 
na sołectwa, czy będą dalsze zestawy żużla i kamienia, bo drogi są w bardzo 
złym stanie. 
Przewodnicząca Danuta Warszawska zaraz będzie informacja bieżąca na ten 
temat, więc udzieli Panu odpowiedzi. 
Pan Stępczyoski czy przewidujemy jest coraz cieplej naprawę ubytków jezdni, 
dróg na terenie miasteczka, jest cieplej myślę że firma mogłaby wejśd 
przynajmniej nasza i te pierwsze naprawy porobid tak samo, co roku odnawia 
się pasy , przejścia dla pieszych można by było wystąpid do Zarządu  Dróg 
Wojewódzkich czy Powiatu. I prośba kolejna do Pana Burmistrza obietnica 
jeszcze z Panem Powietrzyoskim  pamiętamy z  zeszłego roku miało byd zejście 
nad jezioro od kościoła, wesela , pogrzeby , inne rzeczy dla wczasowiczów ten 
teren Pan Burmistrz obiecał ale Grzybowski . ten kawałeczek zrobid , czy jest 
jakaś nadzieja że będzie zrobione była taka obietnica. 
Pan Burmistrz –poruszył pan temat przejazdu do jeziora było to, tamta  Rada to 
podjęła, ta firma która miała to zrobid Pan Grzybowski miał poprawid te 
elementy i  iśd z asfaltem do kooca zrobid , nie udało się przyszła zima szybko , 
niespodziewanie , do tej pory jest tak jak jest. Wiecie jaki w tej chwili budżet 
napięty jest , dlatego dzisiaj nie powiem co i jak, ale zobaczymy jaki kosztorys 
byłby tego jaki kosztorys byłby i jak to by kosztowało , może przy okazji może 
by się coś wcisnęło przy okazji wykonywani drogi  Łakno-Zieleniewo itd., który 
by w ramach tam dobrej współpracy, ale jeszcze nie gadałem z wykonawcami 
co oni w ogóle widzą bo zawsze tam kto robi pracę to ewentualnie coś zostawia 
po sobie, Ci co zrobili na ulicy Jodłowej czy tam Polnej zrobili przynajmniej 
wjazd do Straży, po części coś tam zostawiają ale to jest na rzecz firmy. 
Przewodnicząca dobrze dziękuję bardzo , czy ktoś ma jeszcze jakieś 
interpelacje. 



Radna Wilioska Grażyna przeczytałam ostatnio na stronie internetowej powiatu 
Włocławskiego że 8 Gmin z powiatu Włocławskiego dostało  dofinansowanie ze 
Stowarzyszenia Dorzecza Zgłowiączki.  Przeciętnie  Gminy dostały  po 400, 300 
tysięcy złotych  na remont świetlic, na utwardzenie dróg, na ścieżki rowerowe.  
I ja mam takie zasadnicze pytanie, czy nasza Gmina nie pisała projektu, czy byd 
może pisała , ale na przykład projekt został odrzucony. 
Burmistrz Chodcza z tego co wiem mamy przyznane na dwie świetlice, trzecia 
jest dyskusyjna, jedna jest w Byszewie, przyznane  są  środki. Jeśli chodzi o 
ścieżkę rowerową to nie wiem. Jestem  w Zarządzie  Stowarzyszenia, ale nie 
wiem czy na to zostały przyznane środki. Nie stawało to niegdzie, ani na Radzie 
ani na Zarządzie. 
Radny Koza Arkadiusz ja do Pani Przewodniczącej, widziałem się z Panią 21 
marca br. i pytałem się kiedy jest sesja. Odpowiedziała mi Panie, że jest 29 
marca br. Faktycznie zawiadomienie o sesji wyszło 21 marca, 23 marca ukazało 
się w Internecie , 24 marca doszło do mnie, a więc dzieo za późno, ponieważ 
powinienem otrzymad siedem dni przed. Pytałem się o termin sesji. Ja 
wysłałem wezwania graniczne ludziom. A muszę wysład siedem dni przed i 
wysłałem na dzisiaj bo wczoraj miała byd sesja. Troszeczkę nie ładnie zostałem 
potraktowany. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, nie dlatego że został Pan nie ładnie  
potraktowany, tylko, że  wczoraj z Panią Mecenas ustalaliśmy projekty uchwał. 
Panią Mecenas mam raz w tygodniu. I Pani Mecenas przygotowała na wtorek, 
więc mogłam dopiero wysład. A termin był bardzo pilny, a tematyka związana 
była z uchwałą odnośnie drogi  Zieleniewo- Łakno – Łania. W Internecie jest 
wszystko ogłaszane i ujawniane. 
Radny Koza Arkadiusz proszę aby zawiadomienia w Internecie ukazywały się z 
tygodniowym wyprzedzeniem. 
Radna Wilioska Grażyna   odnośnie dzisiejszej sesji, dzisiaj jest środa i zwołana 
została  sesja  Rady, to wiele osób dzwoniło do mnie i się pytało z czego to 
wynika, bo  tradycją w tej Gminie jest że sesje odbywają się we  wtorki i 
czwartki. Czy możemy utrzymywad te terminy, a nie w środę, ponieważ  środa z 
różnych przyczyn nie odpowiada . Wiele osób dzwoniło i się pytało. Ja 
odpowiadałam, że nie mam wpływu na termin, a jeżeli można to nie w środę 
ale w czwartek. 
Proszę teraz przechodzimy do punktu następnego. 
 Ad.10.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Panu Nowakowskiemu 
Eugeniuszowi pracownik Urzędu. 
Nowakowski Eugeniusz ,Szanowni Paostwo, powiem na temat remontu dróg, w 
tej chwili od kilkunastu dni równiarka pracuje,  jeśli chodzi o żużel , jest 



przygotowany , jest przygotowana umowa na realizację  przywozu. Wstępnie 
jest  umowa na 1,500 ton żużla. Przy czym realizacja tego zadania będzie 
rozłożona w czasie. Realizacja będzie trochę dłuższa ponieważ produkcja żużla 
się wydłuża na okres gdzieś trzy cztery miesiące.  
Prośba do Pao i Panów sołtysów o zabezpieczenie na bieżąco rozplantowania 
przywiezionego żużla, aby  ten żużel na kupkach nie leżał. Ubytki i malowanie 
pasów to jeszcze za zimno jest, aby wykonywad te zabiegi.  Najodpowiedniejszy 
termin to lipiec, sierpieo. Wówczas  będą podjęte takie działania, Zarządcy dróg 
wejdą na malowanie. 
Sołtys Jóźwiak Zdzisław zasypywanie dziur szlaką  w  sołectwach jest różnie , na 
wsiach mieszkają  przeważnie emeryci i renciści i będzie ciężko aby rozrzucid 
ten żużel.  Proszę , aby sesje nie odbywały się w środy, ponieważ jest targ i 
mieszkaocy chcą byd na targu. 
Sołtys Przysypka  proszę o postawienie wiaty przystankowej , proszę  o 
interwencję do  Urzędu  Marszałkowskiego  aby przyspieszył ta sprawę. 
Pan Nowakowski Eugeniusz – sprawa zostanie ponaglona co do przystanku w 
Przysypce i wiaty  przystankowej. A co do rozrzucania żużla to nie mówiłem że 
emeryci i renciści maja to wykonywad. Będą wysłanie robotnic prac 
interwencyjnych i będą działad. 
Pani Fijałkowska Jadwiga jeśli chodzi o Starostwo Powiatowe to ma wiele  
zadao własnych  do wykonania. Te wszystkie drogi lokalne to są w gestii Pana 
Burmistrza. Powiat ma w obowiązku  utrzymanie dróg  powiatowych.  
Pan Krzysztof Kucharski proszę Paostwa, na poprzedniej sesji byłem 
zaproszony, abym sobie obejrzał protokoły z zebrao sołeckich. Uczyniłem to i za 
chwilę chcę Paostwu to przedstawid. Zacznę od tego, że Paostwo Radni składali 
ślubowanie  wierny konstytucji i Rzeczypospolitej, aby obowiązki radnego 
sprawowad godnie i rzetelnie. I to są  słowa, które do Paostwa powinny 
dotrzed. A jak to wygląda od strony prawnej. Konstytucja mówi, że 
Rzeczpospolita jest demokratycznym Paostwem prawa, a demokracja to 
jawnośd i jeszcze raz jawnośd. Jawnośd działania organów Gminy to podstawa. 
Obywatele mają prawo uzyskad informacje oraz wstępu na obrady sesji i 
posiedzenia, a także dostęp do dokumentów wynikających z wykonywania 
zadao publicznych w tym protokołów prowadzonych przez organy gminy, 
Komisje Rady. Uchwały Rady zapadają zwykłą większością głosów w obecności 
połowy ustawowego składu Rady. Jak to wygląda w rzeczywistości. Powiem  jak 
wygląda protokół według statutu. Można dokonad w protokole skrótów , 
uogólnieo itd. Można to zamazad. I proszę to przeczytad, jak na 6 linijkach jest 
opisany przebieg zebrania. Są wymienione nazwiska, które  biorą udział w tym 
przedsięwzięciu, ale o czym mówiły nie wiadomo. Chodzi o protokół z wyboru 
sołtysa. Przeczytałem protokół z poprzedniej Rady Gminy, odbyło się 



głosowanie. Dwóch radnych panów się wstrzymało. W protokole nie były 
napisane nazwiska kto się wstrzymał. Nie ma , bo statut jest tak napisany, żeby 
było ciemno, pod latarnia , ale ciemno. Głosowanie jest jawne, ale w tym 
przypadku nie jest jawne, bo jest tajne. Jeżeli jest napisana liczba 
wstrzymujących, to nie wiemy kto. A w Sejmie możemy wiedzied kto jak  
głosował, bo są podawane nazwiska. 
Interpelacje zadają radni, odpowiedzi udziela P. Burmistrz i można udzielid 
ustnej, jeśli to jeszcze zostanie ocenzurowane to już nie ma żadnej wiedzy. A to 
jest jawne.  Punkt porządku obrad , wspólne posiedzenie Komisji. W pokoju nr 
10 jeżeli będzie się odbywało posiedzenie z udziałem P. Przewodniczącej, to 
będzie   to posiedzenie tajne. Jeżeli ktoś sobie dokładnie statut przeczyta to nie 
ma on nic wspólnego z jawnością. I można mnożyd takich dużo przypadków. A 
kto ustala Statut – Rada ustala. To Paostwo ustalacie treśd Statutu. Jeżeli chodzi 
o ten dom  kultury to P. Burmistrz zgodnie z ustawą o samorządzie Gminy, to w 
rocie ślubowania jest, że powinien dbad o dobro mieszkaoców. A dobrem jest 
kultura, a w tym przypadku dom kultury. A my przez 8 lat wałkujemy ten temat 
i ciągle wracamy do niego. Po co to ślubowanie i to całe wszystko. To jest jawna 
fikcja literacka. Tak jest napisany Statut, aby pod stołem można było wszystko 
pozałatwiad. Dziękuję bardzo. 
Ad. 11. Zakooczenie obrad sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zakaoczam obrady VIII sesji Rady Miejskiej w 
Chodczu. 
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